
ZASADY PISOWNI ZMIĘKCZEŃ 

I . Spółgłoski miękkie występujące na końcu wyrazu oznaczamy za pomocą przecinka nad literą, np: 

        ś (proś , noś , ktoś ), 

        ć (nić , pleć ,leć ), 

        ń (koń , woń ,broń ), 

        ź (woź , weź , gałąź ), 

       dź (idź , jedź ). 

 

II. Tak samo piszemy spółgłoski miękkie występujące przed literą oznaczającą spółgłoskę, np: 

       ś (śnieg , ścisnąć , śpi), 

       ć (ćma ,ćwierć , ćwikła ), 

       ń (hańba , gońcie , nie tońcie ), 

       ź (źle , źrenica , źródło ), 

       dź (dźwięk , jedźcie , źdźbłó ). 

 

III. Przed samogłoskami ( a , ą , e , ę , o , u , ó ) piszemy si , ci , ni , zi , dzi, np: 

       siano , 

       ciągnąć , 

       niebo , 

       dzięcioł , 

       ciocia , 

       dziura , 

 

IV. Przed samogłoską " i " piszemy s , n , z , dz , np: 

       siła, 

       cicho, 

       niski, 

       zima, 

       dziwny, 

 

V. Litera " j " jest jedyną spółgłoską miękką, która w pisowni polskiej ma odrębną literę .Występuje 

ona na początku , środku i na końcu wyrazu, np: 

       jabłko, 

       jajko, 

       wiejski, 

       największy, 

       bliżej, 

       urodzaj 

 

 

 

 

 

 



 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ba a i Zo       a pojechały z mamą na le ną wy  eczkę. Było bardzo   
 

     epło. W le    e spotkały Grze    a i Sta     a. Wszyscy u    edli pod drzewem i  
 
zjedli       niadanie. Ba    a pojechała z       ocią do ZOO. Widziała dużo zwierząt.  
 
Lew gro      nie ryczał. Biały mi          wy      ągał do dzie       łapę. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 


